
Zápis ze zasedání zastupitelstva obce Vysoká nad Labem
č.14/2007 ze dne 3.12.2007

Místo konání : zasedací místnost Obecního úřadu ve Vysoké nad Labem
Čas zahájení :      17.00 hod.
Čas ukončení :     19:30 hod.
Přítomní členové zastupitelstva obce : Ing. Jiří Horák, Miloslava Marečková, František Salavec, Ing. Heda 
Pellarová, Miroslav Píša, Jiří Brož
Počet přítomných členů zastupitelstva : 6
Omluveni : Jaroslav Králič
Zasedání usnášeníschopné : ano
Hosté: Ing. David Kafka, poslanec parlamentu ČR, Bc. Magdaléna Vlčková - asistentka poslance Davida Kafky
Ověřovatelé zápisu: Miloslava Marečková, František Salavec

Program jednání : 
Starosta přivítal vzácné hosty - poslance Ing. Davida Kafku a jeho asistentku Magdalénu Vlčkovou.
Na úvod místostarosta paní Marečková seznámila zastupitele s tím, že požádala pana poslance Kafku v případě 
"porcování medvěda" o příspěvek na hřiště. Od září spolu se starostou obce komunikovali s kanceláří pana 
poslance, který spolupráci s obcí přislíbil. 
Společně připravili podklady pro jednání rozpočtového výboru poslanecké sněmovny a žádali o příspěvek 2 
miliony na budování všesportovního areálu. Rozpočtový výbor dostal více než 1.500 žádostí z celé republiky, 
vyhověno bylo cca jedné čtvrtině žádostí. Díky panu poslanci Davidu Kafkovi byla naše žádost podpořena a obec 
Vysoká nad Labem získává ze státního rozpočtu příspěvek 2 miliony korun na budování všesportovního 
areálu (pokud toto schválí sněmovna dne 5.12.2007).
Následovala neformální diskuze s panem poslancem Kafkou o chodu sněmovny a o dalších možnostech rozvoje 
obce.
Na závěr starosta jménem celého zastupitelstva poděkoval panu poslanci Davidu Kafkovi za pomoc při získání 
příspěvku a za účast na zasedání zastupitelstva obce Vysoká nad Labem.

1.1 Zahájení, schválení zápisu z minulého zasedání.
Starosta obce pozdravil přítomné, konstatoval, že je přítomno 6 členů zastupitelstva, tedy nadpoloviční většina a 
tím je zastupitelstvo usnášeníschopné.. Zápis z minulého zasedání byl řádně ověřen a vyvěšen na elektronické i 
fyzické úřední desce.
Návrh usnesení č.1/14/2007:
OZ schvaluje zápis z minulého zasedání
Hlasování:
Pro : 6
Proti : 0
Zdržel se: 0
Usnesení bylo přijato.

1.2 Schválení programu, určení ověřovatelů zápisu.
Na programu došlo k následujícím změnám - dodatečné zařazení materiálů:

• Rekonstrukce obecního rozhlasu.
• Stočné
• Systém separace odpadu v obci

Návrh usnesení č.2/14/2007: 
OZ schvaluje program dnešního zasedání s výše uvedenými změnami a určuje ověřovatele zápisu paní Miloslavu 
Marečkovou a Františka Salavce
Hlasování:

Pro : 6
Proti : 0
Zdržel se: 0
Usnesení bylo přijato.

2. Rozpočet obce pro rok 2008 a rozpočtový výhled 2009 a 2010.
Starosta předložil a okomentoval návrh rozpočtu pro rok 2008 + rozpočtový výhled na další dva roky.
V souladu se zákonem č. 128/200 Sb. O obcích byl návrh rozpočtu vyvěšen min. 15 dní před tímto zasedáním.
Návrh usnesení č. 3/14/2007:



OZ po projednání schvaluje rozpočet obce Vysoká nad Labem pro rok 2008 a rozpočtový výhled 2009 a 2010 dle 
přílohy tohoto zápisu. Rozpočet je koncipován jako vyrovnaný.
Hlasování:
Pro : 5
Proti : 0
Zdržel se: 1 Brož
Usnesení bylo přijato.

3: Schválení textu zápisu do obecní kroniky za leden - říjen 2007.
Návrh usnesení č. 4/14/2007:
OZ po projednání schvaluje text zápisu do kroniky obce Vysoká nad Labem ve znění připomínek zastupitelů.
Hlasování:
Pro : 6
Proti : 0
Zdržel se: 0
Usnesení bylo přijato.

4: Různé : 
4.1. Informace o chodu obce :
Pan Sedláček, nájemce obecního penzionu Hubert, upozorňuje na některé technické problémy. Starosta vyzval 
zastupitele k provedení kontrolního dne, na který budou přizváni i myslivci jako menšinový vlastník penzionu.
Diskuze. Kontrolu provede co nejdříve stavební komise, která seznámí zastupitelstvo s výsledkem místního šetření.
Návrh usnesení č 5/14/2007:
OZ bere na vědomí zprávu pana Sedláčka o stavu penzionu Hubert
OZ pověřuje stavební komisi místním šetřením.
Hlasování:
Pro : 6
Proti : 0
Zdržel se: 0
Usnesení bylo přijato.

4.2 : Informace o stavu územního plánu obce Vysoká nad Labem. V současné době není ze strany 
Magistrátu města Hradce Králové vypracován  návrh rozhodnutí o námitkách (§ 53 zák. č. 183/2006 Sb.) 
Mimořádné zasedání zastupitelstva obce bude svoláno ihned po předání podkladů od Magistrátu města Hradce 
Králové.
Starosta seznámil zastupitele se stavem pořizování územního plánu. V současné době nemá pořizovatel, tedy úředník 
Útvaru hlavního architekta Magistrátu města Hradce Králové dosud hotové vypořádání všech připomínek. K některým 
je třeba odborný právnický výklad, takže se čeká na vyjádření právníka. Pro informaci - připomínky a námitky podalo 
celkem 11 občanů, většinou každý po jedné připomínce nebo námitce, kromě jednoho, který podal celkem 9 námitek a 
připomínek.
Jakmile bude návrh rozhodnutí o námitkách hotov, bude v nejbližším možném termínu svoláno mimořádné 
zastupitelstvo obce k vydání územního plánu obce Vysoká nad Labem (§ 54 zák. č. 183/2006 Sb..)

4.3 Průsak vody pod skládkou : 
Byly provedeny podrobné rozbory vytékající vody. Nedošlo k překročení hygienických ani jiných limitů. Tmavé 
zabarvení vody je způsobeno huminovými kyselinami, vzniklými rozkladem organických látek. Odvodnění se tedy 
bude řešit podle vypracované studie současně s rekonstrukcí komunikace na jaře 2008.
Diskuze.

4.4. Rekonstrukce obecního rozhlasu.
Starosta předložil a okomentoval porovnání nabídek od třech firem. Zadání znělo :
Varianta 1 : 

• zachování drátové sekce, případně její kontrola a výměna špatných reproduktorů
• rozšíření o bezdrátové hlásiče do nové zástavby.
• K tomu nová ústředna s možností hlášení přes počítač.

Varianta 2. :
• Zrušení drátového rozhlasu
• Kompletní ozvučení obce pomocí bezdrátových hlásičů
• K tomu nová ústředna s možností hlášení přes počítač.
• K tomu napojení do IZS (Integrovaný záchranný systém)



Návrh usnesení č. 6/14/2007
OZ vyhodnotilo předložené nabídky na instalaci bezdrátového obecního rozhlasu
OZ na základě tohoto vyhodnocení rozhodlo zakoupit bezdrátový rozhlas s modulem pro propojení stávajícího 
rozhlasu od firmy Bártek Rozhlasy, s.r.o za celkovou cenu 208.286 korun dle předložené nabídky v příloze tohoto 
zápisu
OZ pověřuje starostu uzavřením smlouvy s vybranou firmou dle předložené nabídky v příloze tohoto zápisu
Hlasování:
Pro : 5
Proti : 1 Brož
Zdržel se: 0
Usnesení bylo přijato.

4.5. Stočné.
Zavedením stočného se zastupitelstvo opakovaně zabývalo již na několika předchozích zasedáních. Starosta 
zdůraznil, že cílem není vybírat od občanů vysoké finanční částky, ale je třeba zlegalizovat vztahy. Proto 
bude navrhovat  minimální symbolickou částku 40,- Kč na osobu a rok. Dále starosta shrnul situaci :

1. nejsou smlouvy mezi vlastníkem kanalizace a občany. Žádné stočné se tedy nevybírá, protože nejsou 
smluvně ošetřena pravidla.

2. pokud nejsou smlouvy, nemůže obec žádat o dotaci na odkanalizování Podlesí
3. nelze dát rozdílnou sazbu pro občany „staré“ a „nové“ - tedy cena musí být stejná pro všechny

Diskuze. Pan Brož uvedl, že není pravda, že  smlouvy neexistují. Pamatuje si určitě, že v roce 2004 byly s občany 
uzavírány smlouvy o vodném i stočném.
Starosta Horák řekl, že podle informací od ředitele VAK a.s resp. Veolia i podle Ing. Kalouskové, jako správce 
obecní kanalizace smlouvy uzavřeny nejsou.
Bod byl odložen.

4.6 Systém separace odpadu v obci.
Starosta narhl následující :

Systém separace odpadů v roce  2008 :
Stávající systém ponechat dočasně beze změny. Navíc zavézt sběr separovaného odpadu pomocí plastových pytlů.

Popis systému:
Každá domácnost dostane (vyzvedne si na OÚ zdarma) dva druhy barevně odlišných plastových pytlů:

1. Nápojový karton (tedy „krabice“ od mléka, džusů atd.)
2. Plasty (konkrétně pouze pro PET lahve, řádně sešlapané.)

Pytle dostane obec zdarma od Ekokomu. Sběr naplněných pytlů bude např. každé druhé pondělí. Občané vynesou 
naplněné pytle před vrata a obecní zaměstnanci je svezou na sběrné místo a dál do výkupu.
Rok 2008 by byl zkušební, kdy by se ověřily možnosti a vše by se připravilo na další kvalitativní etapu  -

Systém separace odpadů v roce  2009 :
1. Podle výsledků pytlového sběru by došlo ke snížení počtu kontejnerů 
2. Občané by spolu s pytlem dostali samolepku - nejlépe s vytištěným čárovým kódem, kterou by nalepili na 

pytel. Po zvážení a načtení budou k dispozici přesné statistiky o tom, kdo a jak hodně třídí. 
3. A nabízí se logická motivace - kdo hodně třídí, dostane slevu z platby za komunální odpad, úměrnou 

množství vytříděného odpadu.
Jsou obce, kde už to takhle funguje, lze konzultovat. Následně se Vysoká může přihlásit do krajské soutěže „Čistá 
obec“a soutěžit v separaci odpadů s nejlepšími obcemi kraje.

Návrh usnesení č. 8/14/2007
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání stanovuje zavést pro rok 2008 vedle stávajícího systému 
tříděný sběr separovaného odpadu pomocí plastových pytlů.
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem pověřuje starostu seznámit občany se systémem separace odpadů 
prostřednictvím obecního zpravodaje


